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§ 196 Dnr 2023-00001 

Val av justerare  

Sammanfattning 

Till att justera dagens protokoll föreslås Maria Berglund (KD). 
 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att välja Maria Berglund (KD) till 
att justera dagens protokoll. 
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§ 197 Dnr 2023-00004 

Godkännande av dagordning  

Sammanfattning 

Föreligger dagordning daterad 2023-12-06. 
 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna den föreslagna 
dagordningen. 
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§ 198 Dnr 2023-00427 

Förfrågan om finansiering till gemensam 
åtgärdssamordnare i Rönneåns och Vegeåns vattenråd 

Sammanfattning 

Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun.    
 
Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet.  
    
 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Oscar Gustavsson Ekberg, 2023-11-20 
Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd  
Beslutsunderlag till Vegeåns styrelse avseende utredning.  
 

Ärendet 

Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun, (2023-00427). I 
skrivelsen framgår att Vegeåns vattenråd har intäkter genom avgifter från 
sina medlemmar om 250 000 kr per år.  Vegeåns vattenråd och Rönneås 
vattenråd menar på att dessa medel inte räcker och äskar således om mer 
medel från sina medlemskommuner.  
 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd har för avsikt att ansöka om LOVA-bidrag 
(Lokala vattenvårdsbidrag) och LONA-bidrag (Lokala naturvårdsbidrag) och 
äskar om mer medel från sina medlemskommuner för att gemensamt 
medfinansiera dels en åtgärdssamordnare, dels gemensamt åtgärdsarbete. 
Vattenråden presenterar i skrivelsen en plan om medfinansiering som 
sträcker sig fyra år fram, med start år 2025. Åtgärdssamordnaren föreslås få 
anställning inom en av följande tre kommuner; Ängelholm, Svalöv och 
Åstorp. Avtal föreslås upprättas mellan varje vattenråd och kommun.  
 
Enligt skrivelsen föreslås Bjuvs kommun medfinansiera 
åtgärdssamordnaren och åtgärdsarbete under en fyraårsperiod med en total 
kostnad om 452 394 kr för kommunen.  
 
 
Utredningsarbete i Vegeåns vattenråd  
 
Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet.  
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Utredningsarbetet innefattar grund och syfte med underhållsverksamheten 
och dess efterföljande fakturering, servicebolagets roll, befintliga avtal, 
delegations- och arbetsordning, vattenrådets stadgar och behovet av 
extrastämma.  
 
Inom ramen för detta utredningsarbete hur två spår för fortsatt 
utredningsarbete utkristalliseras. Dessa spår påverkar: 

• Befintliga avtal 

- Kontrollverksamhet 

- Ekonomi (kassörsrollen) 

- Sekreterare 

- Tekniskt sakkunnig  

• Momshantering 

• Samarbetsavtal 

• Huvudmannaavtal  

• Vattenrådets stadgar 

• Delegations- och arbetsordning 

• Behov av extrastämma 

Det ena spåret innebär att fortsätta med tillämpning av aktiebolaget, 
Vegeåns Service AB.  
 
Det andra spåret att ett kansli upprättas inom en av medlemskommunerna 
och aktiebolaget Vegeåns Service AB avvecklas.  
 
Utredningsarbetet inom Vegeåns vattenråd har identifierat att de olika 
spåren medför olika behov av utredning avseende en tilltänkt 
åtgärdssamordnare.   
 
 
Avgifter för Bjuvs kommun  
 
Enligt Vegeåns vattenråds budget har Bjuvs kommun en total avgift år 2024 
om 219 239 kr vilket utgör 21,3 % av vattenrådets totala kostnadsfördelning 
för medlemmar. Mer specifikt baseras Bjuvs kommuns avgift på följande: 
 

• Medlemsavgift:  800 kr  0,4 % 

• Underhållsavgift:  51 773 kr  23,6 % 

• Åtgärdsavgift:  57 494 kr  26,2 % 

• Kontrollavgift: 109 172 kr   49,8 % 
 
Vattenrådets intäkter från sina medlemmar baserat på avgifter år 2024 är 
1 027 800 kr enligt följande fördelning:  
 

• Medlemsavgift:  17 800 kr  2 %  

• Underhållsavgift:  290 000 kr  28 % 

• Åtgärdsavgift:  250 000 kr  24 % 

• Kontrollavgift: 470 000 kr  46 % 
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Verksamhetens kostnader och övriga externa kostnader i Vegeåns 
vattenråd 
 
Materialet nedan är hämtat ur Vegeåns vattenråds ”Årsredovisning 2022 
Förslag till arbetsplan och budget för 2024”. Material nedan har ändrats 
redaktionellt jämfört med för hur posterna redovisas i årsredovisningen. De 
redaktionella ändringar som gjorts är omgruppering av olika rader baserat 
på vattenrådets olika verksamheter.  
 
   2022 2021 
 
Administration  212 077 kr 197 902 kr 
Sammanträde  78 544 kr 78 110 kr 
Årsredovisning  58 836 kr 50 710 kr 
Sakkunnigarbete  136 303 kr 123 820 kr 
Kostnader årsstämma  13 581 kr 0 kr 
 
Datainsamling och redovisning 167 242 kr 115 080 kr 
Kostnader Bottenfauna/fiske 166 000 kr 0 kr 
 
Underhållskostnader  213 746 kr 208 110 kr 
Bekämpning av invasiva arter 45 704 kr 42 206 kr 
 
Kostnader åtgärder  134 000 kr 0 kr 
  
Informationsverksamhet  27 567 kr 27 378 kr 
 
   1 253 600 kr 843 316 kr 
 
Sammanfattningsvis kan man notera att den översta gruppen av poster, 
bestående av ”Administration, sammanträde, årsredovisning, 
sakkunnigarbete samt kostnader för årsstämma” skulle kunna grupperas då 
de faller inom ramen för en möjlig kansli/administration-funktion. Vidare 
ingår ”datainsamling och redovisning samt kostnader bottenfauna/fiske” i 
kontrollverksamheten. Åtgärdsverksamheten sörjer för posten ”kostnader 
åtgärder” samt i underhållsverksamheten ingår ”underhållskostnader och 
bekämpning av invasiva arter”.  
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Skulle denna typ av uppdelning av verksamheter ses som tänkbar utifrån 
Vegeåns vattenråds ”Årsredovisning 2022 Förslag till arbetsplan och budget 
för 2024” framträder nedanstående kostnadsfördelning:  
 
   2022 andel 
 
Kansli/administration  499 341 kr 39,8 % 
 
Kontrollverksamhet  333 242 kr 26,6 % 
 
Underhållsverksamhet  259 450 kr 20,7 % 
 
Åtgärdsverksamhet  134 000 kr 10,7 % 
  
Informationsverksamhet  27 567 kr 2,2 % 
 
   1 253 600 kr  
 
   2021 andel 
 
Kansli/administration  450 542 kr 53,4 % 
 
Kontrollverksamhet  115 080 kr 13,6 % 
 
Underhållsverksamhet  250 316 kr 29,7 % 
 
Åtgärdsverksamhet  0 kr 0 % 
  
Informationsverksamhet  27 378 kr 3,2 % 
 
   843 316 kr  
 
 
Bjuvs kommun i andra vattenråd  

Bjuvs kommun ingår i tre avrinningsområden: Råån, Vegeå och Rönneå. 
Bjuvs kommun har dock enbart medlemskap i två av dessa, dvs Råån och 
Vegeå. Merparten, 86,04 %, av Bjuvs kommun ligger inom Vegeås 
avrinningsområde. Drygt tio procent, 12,73 %, av kommunens yta ligger 
inom Rååns avrinningsområde och sist men inte minst ligger drygt en 
procent, 1,24 %, av kommunen inom Rönneås avrinningsområde. Eftersom 
Bjuvs kommun inte är medlem i Rönneåns vattenråd beaktas inte det 
vattenrådet nedan.  
 
Vattenråden för Råån och Vegeån skiljer sig åt.  
 
Skillnaderna, vattenråden emellan, återfinns bland annat i stadgarna om 
vilka aktörer som betalar medlemsavgift, åtgärdsavgift, 
recipientkontrollavgift, etcetera. En ytterligare skillnaden mellan Rååns 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

9 (22) 

Sammanträdesdatum 

2023-12-13 
 

 

  
 

 

Justerarnas signaturer   Protokollsutdraget bestyrks 

 

vattenråd och Vegeåns vattenråd är att Råån har ett sekretariat/kansli med 
en anställd på Helsingborgs stad, vilket regleras genom ett samarbetsavtal. 
Genom samarbetsavtalet bekräftas att Miljöförvaltningen i Helsingborgs 
stad tillhandahåller vattenrådets sekretariat. Efterföljande text är hämtad 
från avtalet ”Sekretariatet, genom koordinatorn ansvarar bland annat för 
samordning av nätverk och projekt samt hantering av kallelser, registerhållning och 
annan administration såsom ekonomi- och kansliservice. Sekretariatet bemannas 
och tillhandahålls av Helsingborgs stad genom finansiering från vattenrådet 
motsvarande en halvtidstjänst för vattenrådets koordinator. Koordinatorstjänsten 
syftar till att öka verksamheten framför allt vad gäller vattenvårdande åtgärder.” 
 
 
Avgifter i Rååns vattenråd 
 
Enligt Rååns vattenråds budget har Bjuvs kommun en total avgift år 2024 
om 63 859 kr vilket utgör 7,2 % av vattenrådets totala kostnadsfördelning för 
medlemmar. Mer specifikt baseras Bjuvs kommuns avgift på följande: 
 

• Medlemsavgift:  894 kr  1,5 % 

• Administration:  23 501 kr  37 % 

• Åtgärdsavgift:  6 113 kr  9,5 % 

• Info. Avgift: 14 309 kr  22 % 

• Kontrollavgift: 19 041 kr  30 % 
 
Vattenrådets intäkter från sina medlemmar baserat på avgifter år 2024 är 
905 715 kr enligt följande fördelning:  
 

• Medlemsavgift:  12 415 kr  1 % 

• Administration:  368 405 kr  39,5 % 

• Åtgärdsavgift:  84 905 kr  9 % 

• Info. Avgift: 198 739 kr  20,5 % 

• Kontrollavgift: 283 252 kr  30 % 
 
 
Kostnader i Rååns vattenråd 
 
Materialet nedan är hämtat ur Rååns vattenråds ”Årsredovisning 2022”. 
 

2022 2021 
 
Kontrollprogram  249 250 kr 220 121 kr 
Medlemsavgift kustvattenkontroll 15 000 kr 15 000 kr 
Recipientkontroll Stena recycling 15 000 kr 15 000 kr 
Datarapportering SLU   0 kr 2 500 kr 
 
Informationsverksamhet  185 350 kr 140 610 kr 
 
Åtgärder    846 105 kr 770 610 kr  
Övriga projekt  36 495 kr 3 700 kr 
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Administration/Koordinatortjänst 384 000 kr 384 000 kr 
Möte, utbildning, representation 2 068 kr 9 261 kr 
Bidrag Vattenatlas  15 000 kr 0 kr 
  
   1 746 268 kr 1 560 802 kr 
 
Sammanfattningsvis kan man notera att den översta gruppen av poster, 
bestående av ”Kontrollprogram, Medlemsavgift kustvattenkontroll, 
Recipientkontroll Stena recycling samt Datarapportering SLU” skulle kunna 
grupperas då de faller inom ramen för Kontrollverksamhet. Vidare ingår 
”Informationsverksamhet” i informationsverksamheten. 
Åtgärdsverksamheten sörjer för posterna ”Åtgärder och Övriga projekt” samt 
i kansli/administration-funktion ingår ” Administration/Koordinatortjänst, 
Möte, utbildning, representation samt Bidrag Vattenatlas”.  
 
Skulle denna typ av uppdelning av verksamheter ses som tänkbar utifrån 
Rååns vattenråds ”Årsredovisning 2022” framträder nedanstående 
kostnadsfördelning:  
 

2022 andel 
 
Kansli/administration  401 068 kr 23 % 
 
Kontrollverksamhet  279 250 kr 16 % 
 
Åtgärdsverksamhet  882 600 kr 50,5 % 
  
Informationsverksamhet  185 350 kr 10,5 % 
 
   1 746 268 kr 
 
 

2021 andel 
 
Kansli/administration  393 261 kr 25,2 % 
 
Kontrollverksamhet  252 621 kr 16,2 % 
 
Åtgärdsverksamhet  774 310 kr 49,6 % 
  
Informationsverksamhet  140 610 kr 9 % 
 
   1 560 802 kr 
 
Kommentarer 
 
Förfrågan (2023-00427) om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun.  
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Förfrågan avser en fyraårsperiod med start 2025. I skrivelsen framgår inte 
hur Vegeåns vattenråd planerar efter denna tidsperiod.  
 
I skrivelsen framgår att Vegeåns vattenråd har intäkter genom avgifter från 
sina medlemmar om 250 000 kr. Vegeåns vattenråd och Rönneås vattenråd 
menar på att dessa medel inte räcker och äskar således om mer medel från 
sina medlemskommuner.  
 
Vattenråden tycks i detta avseende inte vända sig till samtliga medlemmar i 
vattenråden.  
 
250 000 kr motsvarar ungefär en fjärdedel av de intäkter som Vegeåns 
vattenråds medlemmar betalar in genom avgifter.  
 
Under år 2022 stod åtgärdsverksamheten för drygt tio procent av 
vattenrådets kostnader, motsvarande 134 000 kr. År 2021 var denna andel 
på noll procent. Vattenrådet har, enligt Årsredovisning 2022 Förslag till 
arbetsplan och budget för 2024”, ansamlat resultat om 942 281 kr avseende 
åtgärdsverksamhet och 1 479 989 kr totalt i eget kapital.  
 
I detta avseende finns ackumulerade medel för finansiering av 
åtgärdssamordnare och åtgärder i Vegeåns vattenråds egna kapital. Enligt 
skrivelsen ”Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd”, inklusive bilaga, äskar Vegeåns 
vattenråd om totalt 2 023 000 kr. Dras intäkter från fyra år a 250 000 kr av 
kvarstår 1 023 000 för vattenrådet att finansiera. Vegeåns vattenråds 
ackumulerade medel för åtgärdsverksamhet täcker nästan 80 % av detta. 
Vegeåns vattenråds kapital har täckning för hela beloppet.  
 
Knappt 85 000 kr, motsvarande tio procent av de intäkter som Rååns 
vattenråds medlemmar betalar in genom avgifter avser åtgärder. Ser man 
till åtgärdsverksamheten i Rååns vattenråd stod den för runt hälften av 
vattenrådets kostnader för både år 2022 (882 600 kr) och år 2021 (774 310 
kr). Detta kan jämföras med Vegeåns vattenråd.  
 
Åtgärdsverksamheten i Rååns vattenråd omsätter betydligt mer än Vegeåns 
vattenråd. Avgifterna kopplat till åtgärdsverksamheten är lägre, både sätt till 
antal kronor men även sett till andel, i Rååns vattenråd än i Vegeåns 
vattenråd.   
 
Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet. Ett 
av de huvudspår som utreds inom vattenrådet innebär upprättande av ett 
kansli inom en av medlemskommunerna. En stor andel, runt 50 %, av 
Vegeåns vattenråds kostnader fördelas idag på poster som faller inom 
ramen för en möjlig kansli/administration-funktion. I Rååns vattenråd, där 
det finns ett kansli, är denna andel betydligt lägre, cirka en fjärdedel. 
Kostnaden för kansli/administration-funktionen i Rååns vattenråd är lägre än 
i Vegeåns vattenråd.  
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Det som utmärker Rååns vattenråd, gentemot Vegeåns vattenråd, är att 
inom kansli/administration-funktionen i Rååns vattenråd ingår en 
koordinatorstjänst. Denna tjänst ”syftar till att öka verksamheten framför allt 
vad gäller vattenvårdande åtgärder”. Siffrorna som presenteras ovan, 
avseende intäkter och kostnader, för åtgärdsverksamhet och 
kansli/administration-funktionen talar för att Rååns vattenråd är organiserad 
på sånt sätt som möjliggör för mer effektiv verksamhet för vattenvårdande 
åtgärder än Vegeåns vattenråd.   
 
En betydande del, mellan 20 och 30 procent, av Vegeåns vattenråds 
kostnader är förlagda till underhållsverksamhet. Denna verksamhet utreds 
av vattenrådet och är satt på paus under pågående utredning. Det tycks 
såldes finnas utrymme att omdisponera medel inom vattenrådet under 
pågående utredning.  
 
Det finns inget samarbetsavtal mellan medlemskommunerna i Vegeåns 
vattenråd.  
 
Det finns inget samarbetsavtal mellan Vegeåns vattenråd och Rönneås 
vattenråd.  
 
 
Sammanfattande kommentarer 
 

• Med stöd i Grönstrukturplan för Bjuvs kommun, 2022-05-30 §72, och 
Översiktsplan Bjuv, 2009-05-28 §45 har kommunen en positiv 
hållning gentemot förslag till anläggande av våtmarker/dammar eller 
andra vattenmiljöer. Kommunen är i detta avseende positiv till att 
Vegeåns vattenråd avser att genomföra fler vattenvårdsåtgärder.  
 

• Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har möjlighet att 
finansiera både en åtgärdssamordnare och samtidigt 
vattenvårdande åtgärder med vattenrådets egna kapital och 
nuvarande intäkter via avgifter från medlemmar. 
 

• Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har tillräckligt med 
intäkter från avgifter för åtgärdsverksamheten. Kommunen ser 
därmed negativt på att öka avgifterna för medlemskommunerna i 
Vegeåns vattenråd. Att tillfälligt, under en fyraårsperiod, höja 
avgifterna för medlemskommunerna för att öka intäkterna till 
åtgärdsverksamheten är inte hållbart över tid.  
 

• Kommunen anser att ett kansli för Vegeåns vattenråd ska upprättas 
inom en av vattenrådets medlemskommuner samt att detta regleras 
genom avtal mellan medlemskommunerna. Inom detta kansli kan en 
tjänst (exempelvis en åtgärdssamordnare) som syftar till att öka 
verksamheten framför allt vad gäller vattenvårdande åtgärder, 
tillsättas.  
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• Kommunen anser att Vegeåns vattenråd ska upphöra med 
verksamheten underhållsverksamhet för att på så sätt omdisponera 
medel till åtgärdsverksamheten.  

 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
besluta att anta föreliggande yttrande som sitt eget samt översända detta till 
Vegeåns vattenråd och Rönneåns vattenråd.  

   

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras 9.29 – 9.32. 

Yrkande 

Maria Berglund (KD) yrkar att punkt 2 under ”Sammanfattande 
kommentarer” omformuleras till: 

”Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har möjlighet att 
finansiera en åtgärdssamordnare till 25% från eget kapital och resten från 
utökade avgifter och LOVA-bidrag”., samt att punkt 5 stryks. 

Liselott Ljung (S) yrkar bifall till Maria Berglunds (KD) yrkande. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på Maria Berglunds (KD) yrkande och 
förvaltningens förslag till beslut, och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anta föreliggande yttrande 
som sitt eget samt översända detta till Vegeåns vattenråd och Rönneåns 
vattenråd.  

   

Reservation 

Maria Berglund (KD) och Liselott Ljung (S) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande. 
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Beslutet skickas till: 
Vegeåns vattenråd 
Rönneåns vattenråd 
Samhällsbyggnadschef 
Översiktsplanerare 
Diariet 
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§ 199 Dnr 2022-00614 

Medborgarförslag gällande anläggande av våtmark intill 
Möllebäcken i Billesholm 

Sammanfattning 

Förslag om att anlägga våtmark intill Möllebäcken i Billesholm har lämnats i 
medborgarförslag. Medborgarförslaget mottogs den 28 december 2022.   
 
Medborgarförslaget har varit på internremiss för att på så sätt höra berörda 
nämnder inom Bjuvs kommun och VA-kollektiv.  
   
 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelsen, Oscar Gustavsson Ekberg, 2023-11-20  
Ritning och driftsinstruktion, 1982  
Medborgarförslag, 2022-12-28 
 

Ärendet 

Förslag (KS 2022-00614) om att anlägga våtmark intill Möllebäcken i 
Billesholm har lämnats i medborgarförslag. Medborgarförslaget mottogs den 
28 december 2022.   
 
Enligt förslagsställarna finns ett invallat område intill Möllebäcken vid 
Kungsgården i Billesholm. Detta område fylls med vatten från bäcken 
genom en ventil om hösten årligen för att skapa en skridskobana vid 
isbildning. Efter issmältning, om våren, töms återigen ytan på vatten. 
Förslagsställarnas önskemål är att anlägga en våtmark på ytan.  
 
Internremiss  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2022-00614 § 144, att skicka 
medborgarförslaget på internremiss mellan den 28 september och den 31 
oktober för att på så sätt höra berörda nämnder inom Bjuvs kommun och 
VA-kollektiv. Berörda nämnder och VA-kollektiv uppmanades studera 
förslaget och samtidigt återge en beskrivning av ytan/anläggningens nuläge.    
 
Nedan redovisas en redogörelse för inkomna svar.   
 
Teknisk nämnd 
Tekniska nämnden har inte några synpunkter på medborgarförslaget.   
 
NSVA 
NSVA har ingen erinran.  
 
Kultur- och fritidsnämnden 
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Inget svar 
 
 
 
Ritning och driftsinstruktion 
Anläggningen beskrivs i ritning och driftsinstruktion enligt nedan (daterade 
november respektive januari 1982):  
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Vattenplanering  
Med vattenplanering avses det svenska genomförandet av vattendirektivet. 
Vattendirektivet (200/60/EG) syftar i korthet till att god ekologisk, kemisk och 
kvantitativ status ska uppnås i alla Europas vatten. Vidare syftar direktivet 
till att skydda och förbättra vattenkvaliteten i vattendrag, sjöar, grundvatten 
och kustnära havsområden. Rent vatten är inte bara en miljöfråga utan en 
samhällsfråga. Bjuvs kommun har arbetat med vattenfrågor under många 
års tid och har genom vår delaktighet i vattenråden för Råån och Vegeån 
bidragit till nya fysiska åtgärder i landskapet, däribland nyanläggande av 
våtmarker ingår. Ytan som medborgarförslaget avser, intill Möllebäcken, 
ingår i Vegeåns avrinningsområde. Under år 2020 lät Vegeåns vattenråd ta 
fram en plan för vattenvårdande åtgärder inom avrinningsområdet, där 
potentiella lägen för åtgärder bedömdes. Läget som medborgarförslaget 
avser avseende våtmark/damm beskrevs inte i denna plan. Läget är därmed 
inte bedömt avseende praktiskt genomförbarhet eller miljönytta. Ytan 
klassas varken som damm eller våtmark i denna plan.   
 
Översiktsplan för Bjuvs kommun 
Nu gällande översiktsplan, 2009-05-28 §45, är i grunddragen mycket positiv 
till de få ytvattenförekomster som finns i kommunen. I översiktsplanen 
beskrivs vattendragens, dammarnas och våtmarkernas värden. 
Översiktsplanen tar fasta vid vattnets stora biologiska värden, rekreativa 
värden samt även som betydelse som livsmiljö för växter och djur.  
 
Kommunens målsättning är enligt befintlig ÖP: 
”Att arbeta för att ytterligare dammar anlägges i avrinningsområdet”  
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I kommunens översiktsplan omnämns anläggningen/ytan som 
medborgarförslaget avser enligt följande: ”På ett antal ställen i kommunen t 
ex Kungsgården i Billesholm och vid Prästgården i Bjuv har markområden 
anlagts för att omhänderta stora vattenflöden. Avsikten är att förhindra 
översvämningar på lågt liggande marker där skador kan uppkomma. 
Naturliga översvämningsområden utgöres numera av åkermark. Dessa 
områden är tillhåll för vadarfåglar och simfåglar. Vintertid uppskattas den 
samhällsnära skridskoisen av barn och ungdomar.” Översiktsplan 2006, 
2009-05-28 §45, sidan 33.  
 
Grönstrukturplan för Bjuvs kommun  
I Grönstrukturplan för Bjuvs kommun, 2022-05-30 §72 framgår kommunens 
hållning avseende kommunens gröna och blå struktur. Att nyttja och 
utveckla ekosystemtjänster är en av de bärande strategierna för att nå 
kommunens uppsatta mål för grönstrukturen. För att knyta an till stycket om 
vattenplanering ovan är ekosystemtjänster medel för att nå 
vattenplaneringens mål, och genom att integrera ekosystemtjänster i 
vattenplaneringen på ett uttalat, tydligt och transparent sätt ökar 
möjligheterna att ytterligare ta tillvara på ekosystemtjänster för att nå målen 
med vattenplaneringen.  
 
Enligt Grönstrukturplanen är en av principerna för att nyttja och utveckla 
ekosystemtjänster att skapa fler våtmarks- och vattenmiljöer där det är 
möjligt.  
 
Enligt grönstrukturplanen är områden i grönstrukturen som översvämmas 
naturligt i grunden positivt för biologisk mångfald samtidigt som det 
motverkar översvämningar. Vatten inom grönstrukturen är en resurs som 
berikar bebyggelsemiljön med upplevelser, rekreation, naturvärden och 
biologiska mångfald.  
 
Enligt grönstrukturplan för Bjuvs kommun framgår att nyinvesteringar i 
tätorternas grönstruktur för att öka kvaliteten bör koordineras med alla 
förtätningsprojekt inom kommunen. Kommunstyrelsens förvaltning är 
ansvarig för att initiera och genomföra processer avseende att skydda vissa 
områden för deras betydelse för växt- och djurliv eller friluftsområden 
genom exempelvis säkerställande av områden eller ändringar i detaljplaner.  
 
För grönstrukturplanens genomförande kan det således vara aktuellt att i 
pågående exploateringsprojekt med tillhörande detaljplaner inkludera 
grönområden för att tillskapa eller utveckla värden.  
 
 
Pågående planuppdrag  
 
Ytan/anläggningen ingår i området som berörs av planuppdrag för del av för 
Billesholms gård 9:325 (Kungsgårdsgärdet) enligt KSAU 2023-03-08, § 49.  
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Sammanfattande kommentarer och förslag till svar 
 
Enligt ovan beskrivna interremiss uttrycktes inga synpunkter på 
medborgarförslaget. Därtill beskrevs i inte ytan/anläggningens nuläge. 
Beskrivningen av ytan/anläggningens nuläge som görs gällande av 
förslagsställarna, bifogad ritning och driftsinstruktion samt genom gällande 
översiktsplan, enligt ovan, tycks således vara korrekt.  
 
Enligt förslagsställarna finns ett invallat område intill Möllebäcken vid 
Kungsgården i Billesholm. Detta område fylls med vatten från bäcken 
genom en ventil om hösten årligen för att skapa en skridskobana vid 
isbildning. Efter issmältning, om våren, töms återigen ytan på vatten.  
 
Enligt översiktsplanen är det tal om ett anlagt översvämningsområde som 
kan nyttjas vid höga flöden för att motverka översvämningar på andra 
områden. De rekreativa värdena, vintertid, framhålls som viktiga.  
Ritningen med tillhörande driftsinstruktion styrker att anläggningen är anlagd 
som en utjämningsbassäng för att aktivt minska översvämningsrisker 
nedströms. I driftsinstruktionen framgår att anläggningen är anlagd som ett 
utjämningsmagasin för tilltänkta bebyggelseområden norr och söder om 
Möllebäcken. Anläggningen är även en skridskobana.  
 
Förslagsställarnas önskemål är att anlägga en våtmark på ytan. 
 
Förslagsställarnas tanke är att en våtmark kan skapas genom öppna 
ventilen på tillflödesledning reglera utloppsventilen så enbart visst utflöde 
sker. Förslaget är således att skapa en våtmark med permanent vattennivå.  
 
Anläggningen, utjämningsbassängen, har tillkommit för att aktivt minska 
översvämningsrisker nedströms. Anläggningen byggdes som ett 
utjämningsmagasin för tilltänkta bebyggelseområden norr och söder om 
Möllebäcken. Bebyggelseområdet norr om bäcken planeras och byggs för 
närvarande ut och bebyggelseområdet söder om bäcken planeras. Om 
anläggningen är fylld eller delvis fylld minskas anläggningens förmåga att 
lagra ytterligare vatten. Den flödesutjämnande effekten minskar till följd av 
reglering. Är anläggningen tom finns större regleringsvolym än om den är 
delvis fylld eller helt fylld med vatten. Anläggningen ligger uppströms 
tätorten. I en tid med förändrat klimat och nederbördsmängder finns behov 
av flödesdämpning. Att minska anläggningens regleringsvolymen vore i 
detta avseende olyckligt.  
 
Medborgarförslaget innebär en minskning av anläggningens 
regleringsvolym. 
 
Med stöd i Grönstrukturplan för Bjuvs kommun, 2022-05-30 § 72, och 
Översiktsplan Bjuv, 2009-05-28 § 45 har kommunen en positiv hållning 
gentemot förslag till anläggande av våtmarker/dammar eller andra 
vattenmiljöer.  
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I syfte att verka för genomförande av grönstrukturplanen bör det inom 
ramen för pågående exploateringsprojekt med tillhörande detaljplan för 
Billesholms gård 9:325 (Kungsgårdsgärdet) utredas om det finns ett behov 
av anläggningen som utjämningsmagasin till följd av planerad bebyggelse. 
Det bör även utredas om möjlighet finns att utveckla anläggningen till 
våtmark, utan att minska regleringsvolymen.   
 
 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att inom ramen 
för pågående exploateringsprojekt med tillhörande detaljplan för Billesholms 
gård 9:325 (Kungsgårdsgärdet) utreda om det finns ett behov av 
anläggningen som utjämningsmagasin till följd av planerad bebyggelse. Det 
ska även utredas om möjlighet finns att utveckla anläggningen till våtmark, 
utan att minska regleringsvolymen. 

Medborgarförslaget anses därmed besvarat. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta att inom ramen för pågående 
exploateringsprojekt med tillhörande detaljplan för Billesholms gård 9:325 
(Kungsgårdsgärdet) utreda om det finns ett behov av anläggningen som 
utjämningsmagasin till följd av planerad bebyggelse. Det ska även utredas 
om möjlighet finns att utveckla anläggningen till våtmark, utan att minska 
regleringsvolymen. 

Medborgarförslaget anses därmed besvarat. 

   
 

Beslutet skickas till: 
(Kommunstyrelsen) 
Diariet 
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§ 200 Dnr 2023-00476 

Intern kontroll 2024, kommunövergripande och 
kommunstyrelsens förvaltning 

Sammanfattning 

Bjuvs kommun är enligt lag skyldig att genomföra intern kontroll varje år. 
Syftet med att genomföra intern kontroll är att säkerställa att kommunen 
bedriver effektiva verksamheter och undviker allvarliga fel. 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret att se till att det finns en 
god intern kontroll. Kommunstyrelsen har därutöver också ansvaret för den 
interna kontrollen inom sitt verksamhetsområde. I dokumentet Intern 
Kontroll – Plan 2024 beskrivs årets plan för intern kontroll. Planen innehåller 
två kommungemensamma kontrollmoment och två nämndspecifika 
kontrollmoment som berör kommunstyrelsens verksamhet.       

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Albin Barnell. 2023-11-28 
Intern Kontroll – Plan 2024, Kommunstyrelsen    

 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
föreslå kommunstyrelsen besluta att anta intern Kontroll – Plan 2024 för 
kommunstyrelsen.   

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att anta 
intern Kontroll – Plan 2024 för kommunstyrelsen.   
 

 

Beslutet skickas till: 
(Kommunstyrelsen) 
Diariet 
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